
گروه اجتماعی: فرمانده ناجا گفت: 
مرز خسروی از نظر ما آماده است 
ام��ا طرف های عراقی تاکنون آمادگ��ی خود را برای 
تامین امنیت و تسهیل تردد اعلام نکرده اند، امیدواریم 

تا آغاز مراسم اربعین، این مرز بازگشایی شود.
ب��ه گ��زارش مهر، س��ردار حس��ین اش��تری در 
شانزدهمین جلسه قرارگاه اربعین ۹۶ که با حضور 
رؤسای پلیس های تخصصی، معاونان، فرماندهان 
انتظامی اس��تان های مرزی و مرزبانی برگزار شد، 
اظهار داشت: خوشبختانه با برنامه ریزی های مناسب 
و اقدامات هماهنگ میان بخش های مختلف ناجا، 
تأمین امنیت و تس��هیل تردد زائران در سال های 
گذشته نسبت به سال های ماقبل خود، خوب انجام 
شده که می طلبد این همکاری ها دوچندان شود. 
وی با اشاره به اینکه در ۶ سال گذشته، تعداد زائران 
اربعی��ن بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار نفر بوده، گفت: در 

سال گذشته شاهد افزایش 
حضور زائران برای شرکت 
در کنگره عظی��م اربعین 
بودیم به گونه ای که تعداد 
آنها به بی��ش از 2میلیون 
و ۵۰۰ ه��زار نفر رس��ید؛ 

بر اس��اس پیش بینی های انجام شده، امسال نیز 
تعداد زوار اربعین حسینی)ع( قریب به ۳ میلیون 
نفر خواهد بود. فرمانده ناجا با بیان اینکه در کنار 
افزایش زوار اربعین، حجم کار و نیز آمادگی نیروی 
انتظامی برای تامین امنیت و تس��هیل تردد آنان 
نیز دوچندان شده است، خاطرنشان کرد: ما سال 
گذشته بهتر از سال ۹۴ ظاهر شدیم که امسال نیز 

امیدواریم بتوانیم با تلاش 
ایجاد  مضاعف در راستای 
امنیت، تس��ریع و تسهیل 
در ارائ��ه خدمات انتظامی 
و ترافیک��ی  به زائ��ران آقا 
گام  الحسین)ع(  اباعبدالله 
برداریم. س��ردار اش��تری با بیان اینکه با توجه به 
شکست های پی  درپی داعش��ی ها و تکفیری ها در 
عراق و سوریه، اربعین امسال از حساسیت بیشتری 
برخوردار است، ادامه داد: تکفیری ها درصدد هستند 
ب��ه هرنحوی به کش��ور ما ضربه بزنن��د، ما باید با 
هوشیاری و تأسی از ائمه بتوانیم توطئه آنها را خنثی 
کنیم. فرمانده ناجا به پیش بینی زیرساخت های لازم 

برای تردد زائران اش��اره و تس��هیل تردد از مبدأ تا 
مقصد را از دیگر اقدام��ات نیروی انتظامی عنوان 
کرد و گفت: افزایش حجم زائران، حساس��یت کار 
را برای ناجا دوچندان کرده و دستگاه های ذی ربط 
بای��د همکاری لازم را با ناجا داش��ته باش��ند. این 
مقام عالی انتظامی کشور، هماهنگی لازم با سپاه 
و بس��یج در زمینه های مختلف امنیتی و ترافیکی 
را ضروری دانس��ت و گف��ت: فرماندهان انتظامی 
استان ها در جلسات استانداری، وظایف دستگاه های 
مختلف را به آنها ابلاغ کنن��د.  وی به آماده بودن 
زیرساخت های مرز خس��روی برای تردد به کشور 
عراق اش��اره کرد و گفت: مرز خس��روی از نظر ما 
آماده اس��ت اما طرف های  عراقی تاکنون آمادگی 
خود را برای تامین امنیت و تس��هیل تردد زائران 
اعلام نکرده اند، امیدواریم تا آغاز مراسم اربعین این 

مرز نیز بازگشایی شود.

فرمانده ناجا اعلام کردپلیس

آمادگی پلیس برای بازگشایی مرز خسروی

اجتماعي 0 4

در حاشیه جلسه شورای شهر مطرح شد
 توضیحات چمران 

درباره انتخاب سرپرست شهرداری
رئیس ش��ورای اسلامی شهر 
تهران توضیحاتی درباره نحوه 
شهرداری  سرپرست  انتخاب 
ته��ران ارائه داد. ب��ه گزارش 
ف��ارس، مهدی چم��ران در 
حاشیه سیصد و هفتادمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران اظهار 
داشت: یکشنبه آخرین جلس��ه علنی شورای 
اس��لامی ش��هر تهران بود و روز سه شنبه نیز 
جلسه ای با حضور شهردار تهران برگزار خواهد 
شد که خبرنگاران نیز برای ارائه گزارش شهردار 
در صحن ش��ورا حضور پیدا خواهند کرد و در 
ابتدای جلسه روز سه شنبه بحث های خودمانی 
بین اعضای ش��ورای چهارم مطرح خواهد شد. 
وی اف��زود: افزای��ش نرخ حق الزحم��ه مربیان 
ورزشگاه ها و مراکز ورزشی شهرداری تهران به 
میزان 1۰ درصد افزایش پیدا کرد که در شمال 
شهر این عدد بیشتر و در جنوب شهر مقداری 
کمتر خواهد بود. رئیس ش��ورای اسلامی شهر 
تهران در پاسخ به پرسشی مبنی بر نحوه انتخاب 
سرپرست شهردار تهران، گفت: هر مدیری که 
در ش��هرداری ته��ران باش��د به ش��رط اینکه 
بازنشسته نشده باشد می تواند سرپرست انتخاب 
ش��ود. چمران افزود: البته با هماهنگی ش��ورا، 
ش��هردار فعلی نیز می تواند به عنوان سرپرست 
تا انتخاب نهایی شهردار جدید در مسند حضور 
داش��ته باشد. وی با اش��اره به اینکه از بیرون از 
ش��هرداری تهران کس��ی نمی تواند سرپرست 
شهردار تهران ش��ود، گفت: حکم سرپرست را 
رئیس شورا می داند و تا انتخاب شهردار اصلی 

۳ ماه می تواند سرپرست انتخاب کند.

برخورد با خرده فروشان موادمخدر 
در اولویت پلیس

اعلام  پایتخت  رئیس پلیس 
کرد پلیس آماده همکاری با 

مدیریت شهری جدید است.
ایس��نا،  گ��زارش  ب��ه 
سردار حس��ین رحیمی در 
حاشیه اجرای طرح دستگیری خرده فروشان 
موادمخدر و انهدام باند بین المللی قاچاق مواد 
اعلام کرد: قطعا با ش��ورای شهر و تیم جدید 
شهرداری تهران هماهنگ خواهیم بود، در واقع 
برای پلیس حزب و جناح هیچ فرقی ندارد و ما 
با تیم جدید مدیریت شهری هماهنگ خواهیم 
بود. وی با بیان اینکه امیدواریم تیم مدیریت 
شهری نیز با پلیس همکاری و هماهنگی های 
لازم را داش��ته باش��د، گفت: ما آماده هر نوع 
همکاری با تیم جدید مدیریت شهری هستیم. 
رئیس پلیس پایتخت همچنین در پاس��خ به 
س��والی درباره برخورد 11۰ با موادفروش��ان، 
اظهار کرد: برخورد با خرده فروشان موادمخدر 
در اولوی��ت قرار دارد، از این رو به پلیس 11۰ 
نیز توصی��ه کرده ایم حتما م��وارد مربوط به 
خرده فروشان موادمخدر را در دستور کار خود 
قرار دهد و از شهروندان نیز می خواهیم حتما 

این موارد را به پلیس 11۰ اطلاع دهند. 

 بهره برداری از مجتمع فرهنگی 
برج طغرل

مع��اون اجتماع��ی و فرهنگی ش��هرداری 
تهران، مجموعه فرهنگی برج طغرل را پروژه ای 
فرامنطقه ای برش��مرد و گفت: با توجه به روند 
 پیش��رفت عملی��ات اجرایی، این پ��روژه ظرف

2 ماه آینده قابلیت بهره برداری خواهد داش��ت. 
به گ��زارش »وطن امروز«، مجتبی عبداللهی در 
جریان بازدید میدانی از پروژه مجتمع فرهنگی، 
تجاری و تفریحی برج طغرل با بیان این مطلب 
اف��زود: پ��روژه مجتمع فرهنگی- تج��اری برج 
طغرل به عن��وان کار ویژه و خاصی اس��ت که 
از پروژه های فرامنطقه ای محس��وب می ش��ود 
و کارکرد آن ش��امل تمام مناطق جنوبی شهر 
تهران می ش��ود. عبداللهی ادامه داد: این پروژه 
ب��ه صورت ق��وی و مدرن طراحی ش��ده و کار 
طبق پیش بینی های انجام شده رو به پیشرفت 
اس��ت و ظرف 2 ماه آینده قابلیت بهره برداری 
خواهد داش��ت. س��یداحمد صفوی، ش��هردار 
منطقه 2۰ نیز در جریان این بازدید، پیش��رفت 
 پروژه مجتمع فرهنگ��ی- تجاری برج طغرل را

8۵ درصد برشمرد و گفت: توسعه زیرساخت های 
گردش��گری در منطق��ه 2۰ به عن��وان قطب 
گردش��گری و مذهبی ش��هر تهران، همواره از 
اولویت های مدیریت شهری بوده است و ساخت 
بزرگ ترین مجموعه فرهنگی در مجاورت برج 
طغرل که یکی از برج های س��ه گانه شهر تهران 
محسوب می شود، در تامین نیازهای فرهنگی و 

همچنین جذب گردشگر تاثیر بسزایی دارد. 

دکتر امیرمحسن ضیایی، رئیس جمعیت  ■
هلال احمر گفت در شرایط فعلی این جمعیت 
۵۰ درصد شانس کسب کرسی نایب رئیسی 
فدراس��یون بین المللی جمعیت های صلیب 

سرخ و هلال احمر را دارد.
عباس��علی ایمانی ف��ولادی، دبی��ر علم��ی  ■

هجدهمین کنگره بین المللی میکروب شناسی 
ایران  با اش��اره به اینکه میزان خطرناک بودن 
عفونت  های بیمارس��تانی به می��زان عفونت و 
محل عفونت بس��تگی دارد، گفت: با اس��تفاده 
از س��لول های بنیادی می ت��وان جهت درمان 
بیماری های صعب الع��لاج که در آن باکتری ها 
مقاوم به انواع آنتی بیوتیک هستند، استفاده کرد.

شش��مین نشس��ت هم اندیش��ی نشریات  ■
فن��اوری نانو مورد حمایت س��تاد نان��و، روز 
پنجش��نبه 2۶ مردادماه ۹۶ در محل س��تاد 
نانو با حضور س��ردبیران، مدیران مس��ؤول و 
کارشناسان نش��ریات برگزار شد. این نشست 
با ه��دف افزایش تعامل نش��ریات با یکدیگر، 
آشنایی با مباحث روز نشر علمی و نحوه ارتقا 
و استانداردس��ازی نشریه و همچنین آشنایی 
با حمایت ها و سیاس��ت های جدید ستاد نانو 

برگزار شد.
مهن��دس باقرصاد، سرپرس��ت س��ازمان  ■

مدیریت پس��ماند ش��هرداری تهران بر نقش 
مردم و رسانه ها بویژه صداوسیما در همکاری 
با شهرداری و فرهنگسازی در جهت مدیریت 
صحیح پس��ماندهای پایتخت اش��اره کرد و 
گفت: قانون مدیریت پسماند یک اصل جامع 
و کامل است که اجرای صحیح آن به داشتن 
شهری زیبا و تمیز منجر خواهد شد به طوری 
که تنها با مش��ارکت همه گروه ها و پیگیری 
عوامل شهرداری، ضابطان دادگستری و نیروی 
انتظامی به عنوان مجریان این قانون، می توان 

به این مهم دست یافت.
با تصویب کمیته معابر حمل ونقل و ترافیک  ■

شهرداری تهران اجرای طرح اصلاح هندسی 
خیابان های زنجان، یادگار امام)ره( و بهنود در 

دستور کار منطقه 1۰ قرار گرفت.
کتاب »عباس دست طلا« نوشته محبوبه  ■

معراجي پ��ور در ش��مارگان1۰۰۰ نس��خه از 
سوي نش��ر دیجیتال موزه انقلاب اسلامي و 
دفاع مقدس در قالب کتاب  گویا راهی بازار شد.

ویژه برنامه  اسوه های صبر همزمان با سالروز  ■
ورود آزادگان س��رافراز به میهن، در منطقه ۹ 
برگزار شد. مهندس حمید محسنی، شهردار 
منطقه۹ گفت: در این مراسم که به پاسداشت 
رشادت ها و از خودگذشتگی های آزادگان عزیز 
برگزار شد جمعی از آزادگان سرافراز منطقه و 

خانواده های شان حضور داشتند.
مسابقه عکاس��ی »طهران پیک« به همت  ■

فرهنگسرای شهر در کاخ موزه گلستان به کار 
خود پایان می دهد. جشنواره عکاسی از بناهای 
تاریخی ش��هر تهران با عنوان »طهران پیک« 
از  اواخ��ر اردیبهش��ت ماه از س��وی مدیریت 
فرهنگی- هنری منطقه 12 و فرهنگس��رای 
ش��هر با توجه به اهمیت میراث گذشتگان به 
عنوان تجلی عینی فرهنگ عمومی جامعه و 
بررسی و اندیشه پیرامون ارزش های معنوی و 
مذهبی در تهران قدیم که منبع غنی از میراثی 
اس��ت که در طول تاریخ دس��تخوش اتفاقات 
مختلفی شده و  عموما معماری اسلامی است، 

آغاز شد.
علیرضا جعفری، معاون خدمات شهری و  ■

محیط زیست شهرداری منطقه 2 از کف سازی 
بزرگ ترین پل معلق در بوس��تان نهج البلاغه 

منطقه 2  خبر داد.
افش��ین خدامی، مع��اون امور ش��هری و  ■

محیط زیست شهرداری منطقه ۶ از عملیات 
شست وش��و، پاکس��ازی و لایروب��ی انه��ار و 
کانال های س��طح منطقه به ص��ورت دوره ای 
و مس��تمر خب��ر داد و گفت: با ش��روع فصل 
تابس��تان و افزایش دما و در راس��تای ترویج 
بهداش��ت عمومی و جلوگیری از شیوع انواع 
بیماری ها7۳7۰ مترمکعب از کانال های سطح 

منطقه پاکسازی و لایروبی شد.
در راس��تای ارائه اطلاعات فنی به مدرسان  ■

فناوری نانو و به منظور افزایش سطح کیفی و 
محتوایی در رویدادهای صنعتی و سمینارهای 
ترویج فناوری نانو در صنایع با محوریت پلاسما 
و کاربردهای آن، دوره  آموزشی صنعتی فناوری 
نانو، ب��ا موضوع »توانمندی ه��ا و کاربردهای 
فناوری پلاسمای سرد در   صنایع مختلف« به 
2 صورت مجازی و حض��وری با ارائه کارگزار 
رس��وخ فناوری پلاسما در صنعت و با حضور 
مدیر عامل شرکت مهندسی پلاسما ایده آزما 

در محل سالن کنفرانس ستاد نانو برگزار شد.
کمیته  فرهنگی ش��ورای ش��هر تهران یک  ■

گ��زارش نظارتی درب��اره مجموعه »ب��اغ کتاب 
تهران« منتشر کرد. در این گزارش به هزینه های 
صورت گرفته طی 1۰ س��ال زم��ان احداث باغ 
کتاب از زمان کلنگ زنی در سال 8۶ اشاره شده 
و در ادام��ه نقاط قوت و ضع��ف این مجموعه از 
دیدگاه مدیریت ش��هری و منتقدان گردآوردی 
 ش��ده اس��ت. ای��ن گ��زارش همچنی��ن حاوی

1۰ پیشنهاد راهبردی به منظور بهبود کارکرد و 
عملکرد باغ کتاب است.

آوای شهر

گروه اجتماعی: ش��هردار تهران با بیان اینکه توان 
حل مش��کل آلودگی هوای تهران را داشتیم ولی 
دولتی ها مس��ؤولیت این کار را به شهرداری تهران 
واگذار نکردند، گفت: پرونده ساخت متروی تهران 

بسته شد.
به گزارش فارس، محمدباقر قالیباف در برنامه 
شنبه ش��ب »نگاه یک« درباره اصلی ترین مشکل 
ش��هرداری ها گفت: موضوع ش��هر و شهرداری در 
کش��ور ما مشکلات ریش��ه ای و اساس��ی دارد که 
مهم تری��ن بخش آن به مش��کلات س��اختاری و 
جایگاه شهرداری ها در نظام اداری و اجرایی کشور 
ما مربوط می ش��ود. وی با بیان اینکه اگر نگاهی به 
بقیه کش��ورهای دنیا داشته باش��یم - فارغ از نوع 
حکومت ها ش��امل گونه های جمهوری، پادشاهی، 
پارلمانی، ریاس��تی، متمرکز و فدرال – عمده این 
سیستم های حکومتی در س��طح اداره شهر بنا به 
نوع س��وابق و تجربه دیگر کش��ورها یک مدیریت 
یکپارچه شهری را دارند، اظهارکرد: امروز حتی در 
کشورهای جنوب غرب آسیا، شبه قاره هند و شرق 
آسیا و اروپا شاهد هستیم که مجموعه شهرداری ها 
از اختی��ارات ویژه ای برخوردار هس��تند، به نحوی 
ک��ه درباره امور زندگی روزانه م��ردم در حوزه های 
فرهنگی، بهداش��تی، خدماتی و آموزش و پرورش 
به صورت یکپارچه پاس��خگو هستند. یعنی واقعا 
ش��هردار هستند و مسؤولیت دارند اما در کشور ما 
اینگونه نیست. ش��هردار پایتخت ادامه داد: گاهی 
در محلات ک��ه بین مردم حض��ور پیدا می کنیم 
می بینیم توقع مردم روش��نایی کوچه، مشکل آب 
و فاضلاب، مدرس��ه و... است اما درواقع مسؤولیت 
هیچ کدام از اینها با ش��هرداری نیست. آیا مردم از 
ما می پذیرند که مسؤولیت آن با ما نیست یا درست 
است این حرف را بزنیم؟ قالیباف با تاکید بر اینکه 
7۰درصد جمعیت ما شهرنشین شده اند اما جایگاه 
شهرداری ها در نظام اداری و اجرایی کشور مناسب 
نیست، تصریح کرد: حتما موضوعاتی مثل محیط 
زیست، ورزش و میراث فرهنگی مهم است اما اداره 
شهرها اهمیت کمتری از این موارد دارد؟ وی با بیان 
اینکه در اغلب شهرهای دنیا شهرداری ها خودشان 
یک دولت محلی هس��تند، گفت: این حرف بدان 
معناس��ت که همه نیازهای شهر در حوزه خدمات 
عمومی با مسؤولیت شهرداری است و آنها پاسخگو 
هس��تند اما سیس��تم اداری و اجرایی ما در کشور 
بش��دت متمرکز اس��ت یعنی در همه موضوعات 

مرکزی تصمیم می گیریم و رفتار می کنیم.
عملکرد ما را مردم باید قضاوت کنند ■

ش��هردار پایتخت با تاکید بر اینکه عملکرد ما 
را باید مردم قض��اوت کنند، اظهارکرد: اگر نگاهی 
به آمارها داش��ته باش��یم، می بینیم م��ردم خوب 
ما در ش��هر تهران بوی��ژه اهالی فرهنگ، نخبگان، 

متخصصان و گروه ها و اقش��ار 
اثرگذار دس��ت به دس��ت هم 
دادن��د و اتفاق��ات خوب��ی در 
 ش��هر افتاد. ای��ن اتفاقات در
اگ��ر  را  12 س��ال گذش��ته 
بخواهیم با گذش��ته مقایسه 
کنی��م باید بگویی��م در حوزه 
توس��عه ش��هری و پیشرفت 
زیرس��اخت های شهر اقدامات 
دوره اخیر مدیریت ش��هری با 

کل تاریخ ش��هرداری در شهر تهران قابل مقایسه 
اس��ت. وی در توضیح بیشتر افزود: در سال 8۴ که 
توفیق خدمت را پیدا کردیم کلا 1۵7 تقاطع در این 
شهر شامل پل روگذر و زیرگذر و دسترسی ها بود 
اما امروز اینها به حدود ۳۵۰ تقاطع رسیده و بیش 
از 2 برابر شده است. یعنی تعداد کل پل های ساخته 
ش��ده در تهران در طول این 12 سال دوبرابر شده 
اس��ت. فقط در اتوبان امام علی به تنهایی ۵7 پل 

ساخته شده است.
احداث 57 پل تنها در بزرگراه امام علی ■

قالیباف با پرداختن به شرایط بزرگراه نواب بیان 
کرد: اتوبان نواب صفوی وقتی احداث شد شهر به 
2  نیمه ش��د و ارتباط چپ و راست قطع شد و با 

حجم تراکم زیادی ساختمان در کنار اتوبان ساخته 
شده اس��ت. اما ما در اتوبان امام علی که از شمال 
تا جنوبی ترین نقطه ش��هر می رود، علاوه بر اینکه 
کندروه��ا در اطراف برای دسترس��ی محلی وجود 
دارد و خط ویژه اتوبوسرانی دیده شده است، ۵7 پل 
شرقی و غربی داریم تا هیچ دسترسی قطع نشود. 
ضمن اینکه اتوبان را به منفی 
ی��ک بردیم یعنی در س��طح 
مردم هی��چ چیزی نمی بینند 
و تم��ام پل های عابر پیاده نیز 

وجود دارد.
ته�ران  ■ در  تراکم فروش�ی 

کنونی حرف گزافی است
قالیب��اف ب��ا بی��ان اینکه 
تراکم فروش��ی ح��رف گزافی 
اس��ت، گفت: خارج از ضوابط 
کسانی که خودشان مسؤول این کار هستند حرف 
گزاف و غیرمنطقی و غیرقانونی نگویند. تراکم یعنی 
شهروندانی که در این شهر زندگی می کنند براساس 
قوانین حقوقی دارند. کس��ی ک��ه 1۰۰ متر زمین 
 دارد براس��اس طرح جامع تصویب شده تراکم پایه
12۰ متر از خیابان انقلاب به شمال دارد و از خیابان 
انق��لاب به جنوب 18۰ متر تراکم پایه دارد. یعنی 
اگر 1۰۰ متر زمین داش��ته باشد 12۰ متر تراکم 
پایه دارد که حق عمومی همه شهروندان این شهر 
اس��ت و طبق قانونی است که تصویب شده است. 
براساس همان طرح جامع که به تصویب شورایعالی 
شهرس��ازی و دولت رسیده است یک تراکم مجاز 
هم وجود دارد، یعنی بارگذاری براساس طرح دیده 

شده است. ممکن است بعضی جاها این ظرفیت و 
پهنه بندی ها 2۴۰ درصد و بعضی نقاط ۳۶۰ درصد 
باشد اما همه اینها ضوابط دارد و به آن تراکم مجاز 

می گویند.
در دهه 70 هرچقدر پول می دادی تراکم می گرفتی ■

ش��هردار تهران با تاکید بر اینکه طرح جامع در 
شورایعالی شهرسازی تصویب می شود، بیان کرد: 
جالب است بدانید شهرداری ها هم خودشان عضو 
این شورا نیستند. طرح تفصیلی در کمیسیون ماده 
۵ تصویب می ش��ود که 7 عضو دارد و یک عضو از 
شهرداری و ۶ عضو از دولت هستند. اینها براساس 
بررس��ی های کارشناس��ی صورت می گیرد. وقتی 
می گوییم تراکم، غرض تراکم پایه و مجاز است. در 
گذشته مردم می گفتند هر چقدر پول بدهی، آش 
می خوری، یعنی در دهه7۰ هر چقدر پول می دادی 
هر چه طبقه بیش��تری می خواستی به شما تراکم 
می دادند. نمونه ها و عدد و رقم و آمار وجود دارد اما 
در این دوره مدیریت شهری به هیچ عنوان اینگونه 
نبود که اگر کسی پول بدهد بتواند تراکم خارج از 
 این دو دریافت کند. اگ��ر جایی ضوابط و مقررات
۹ طبقه یا بلندمرتبه بود، هرگز از ظرفیت مصوبات 
بیشتر به کسی ندادند. البته اینجا تخلفات در اجرا 
بود که س��ازمان نظام مهندس��ی و شهرداری باید 

برخورد می کردند که برخورد کردند.
پرونده متروی تهران بسته شده است ■

قالیباف افزود: خطوط مترو ۳۴ کیلومتر در داخل 
تون��ل بوده و با خطوط روی زمین مجموعا حدود 7۵ 
کیلومتر بوده است اما امروز خطوط مترو ۳۰۰ کیلومتر 
اس��ت و پرونده متروی تهران بس��ته شده است. الان 
بعضی طرح های توسعه را داریم و یکسری اکسپرس 
لاین ها هستند که ش��هرک های اقماری را به تهران 
متصل می کنند. الان متروی ک��رج به تهران می آید 
ام��ا باید بتواند از طریق تونل به مرکز ش��هر بیاید در 
هر ایستگاه نایستد. در واقع قطار سریع السیر از وسط 
تهران باید عبور کند و در دو، سه نقطه مرکز شهر توقف 
داشته باشد و جابه جایی صورت گیرد. اما در محدوده 
داخل شهر تهران در طرح جامع 8 خط بوده است که 8 
خط اجرا شده است. از سال ۶۵ تا سال 8۵ برابر با 7۵ 
 کیلومتر مترو ساخته شده که در این 12 سال مترو به

۳۰۰ کیلومتر رسیده است. این موضوع کاملا روشن 
اس��ت و مردم خطوط را می بینند. از این رو همکاران 
من تلاش کردند هم پل، هم مترو، هم تقاطع ها و هم 

بزرگراه ساخته شود.

شهردار تهران مطرح کرد

تراکم فروشی فله ای در دهه 70
قالیباف: کسانی که خودشان مسؤول تراکم فروشی هستند حرف غیرقانونی نگویند

کوتاه و گویا

ش�هردار ته�ران: در گذش�ته م�ردم 
می گفتند هر چقدر پ�ول بدهی، آش 
می خوری، یعن�ی در دهه70 هر چقدر 
پ�ول می دادی هر چه طبقه بیش�تری 
می خواستی به ش�ما تراکم می دادند. 
نمونه ها و عدد و رقم و آمار وجود دارد 
اما در این دوره مدیریت شهری به هیچ 

عنوان اینگونه نبود

دوشنبه 30 مرداد 1396وطن امروز  شماره 2237 

سرپرست مجتمع دارویی و درمانی هلال ایران:

دولت بودجه مستقل برای درمان ناباروری مشخص کند
رئیس مرکز دانش پژوهان و تشکل های ایثارگر خبر داد

صدور کارت شناسایی برای نخبگان ایثارگر
سرپرس��ت  اجتماع�ی:  گ�روه 
مجتمع دارویی و درمانی هلال 
ایران  با اش��اره به اینکه آمار زوجین نابارور ایرانی 
1۰ درصد بیش��تر از آمار جهانی است، به تشریح 
دلای��ل این آمار زی��اد زوج نابارور در کش��ورمان 

پرداخ��ت و گف��ت: دول��ت 
حتما یک بودجه مستقل و 
مناسب برای درمان ناباروری 
مش��خص کند. ب��ه گزارش 
تسنیم، حمید چوبینه اظهار 
داش��ت: مش��کلات زوجین 

ناب��ارور یکی از مهم ترین درمان های کش��ورهای 
دنیاس��ت و در آمار جمعیت ه��ای دنیا بین 1۰ و 
12 درصد زوجین نابارورند ولی آمار ایران خیلی 
بیش��تر از آمار جهانی است و آمار زوجین نابارور 
ایران حدود 2۰ درصد است که یکی از علت های 
آن دیر ازدواج کردن افراد است و پس از ازدواج نیز 
دیر فرزند دار می شوند. چوبینه ادامه داد: ناباروری 
برای بس��یاری از خانواده ها تابو بود ولی الحمدلله 
این عارضه به یک بیماری تبدیل ش��ده اس��ت. 
همچنین هزینه های ناباروری نیز بسیار اهمیت 
دارد؛ در چند سال اخیر با کمک رسانه ها، بیمه ها 
بخشی از هزینه های دارو را پرداخت می کنند و با 
توجه به سیاست های جمعیتی بخشی از بودجه ها 
به س��مت فرزندآوری و درمان س��وق پیدا کرده 

اس��ت. وی گفت: البته مراک��ز غیردولتی خیلی 
پوشش داده نشده و انگیزه ای برای آنها ایجاد نشده 
است و عمده حمایت ها به صورت دولتی است و 
به جای اینکه سوبسید و یارانه باشد باید در بودجه 
رسمی کشور این مساله را تعیین کنند. سرپرست 
مجتم��ع داروی��ی و درمانی 
ه��لال ای��ران بیان داش��ت: 
هم اکن��ون 8۰ مرکز درمان 
ناب��اروری و حدود ۳ میلیون 
زوج نابارور داریم و این یعنی 
بس��یاری از خانواده ها درگیر 
این مشکل هستند. چوبینه ادامه داد: همچنین 
علوم جدیدی برای درم��ان ناباروری پدیده آمده 
است که مردم باید این خدمات را در مراکز درمان 
ناباروری دریافت کنند و کشورمان در این زمینه 
جزو برندهای برتر درمان ناباروری در جهان است. 
وی اظهار داش��ت: مثلاً در بیمه درمان ناباروری؛ 
آنقدر بیماران به ما مشکلات ش��ان را گفتند و ما 
نیز متعاقباً به رس��انه ها انتقال دادیم که داروهای 
ناباروری که تحت پوشش نبودند به سمت پوشش 
بیم��ه ای رفته اس��ت و همچنی��ن حمایت های 
یارانه ای نی��ز هم اکنون در حوزه درمان ناباروی از 
زوجی��ن نابارور صورت می پذی��رد و به نوعی فقر 
فرهنگی جامعه در حوزه درمان ناباروری که تابو 
شده بود  با کمک رسانه ها کمرنگ تر شده است. 

گ�روه اجتماع�ی: رئیس مرکز 
تش��کل های  و  دانش پژوه��ان 
ایثارگر از صدور کارت شناس��ایی برای نخبگان 
ایثارگ��ر خب��ر داد و گفت: 8 ه��زار و 122 نفر 
نخبه ایثارگر در کش��ور داری��م. به گزارش مهر، 

در  کم��ره ای  علی عب��اس 
جمع خبرنگاران با اشاره به 
برنامه های حمایتی قابل اجرا 
در رابط��ه با ایثارگران نخبه 
گف��ت: دوره ه��ای مختلف 
تفریحی، علمی و آموزش��ی 

ب��رای ایثارگران نخب��ه برگزار می ش��ود. وی از 
برگزاری نمایشگاه های بین المللی برای نخبه های 
ایثارگر خبر داد و گفت: به دنبال این هستیم با 
رایزنی نخبه های ایثارگر را در قالب سفر علمی به 
کشور آلمان اعزام کنیم. کمره ای به تجاری سازی 
ایده های برتر نخبه های برتر اشاره و تصریح کرد: 
موضوع تجاری سازی ایده های برتر یکی از اهداف 
مهم ما محسوب می شود، علاوه بر این به دنبال 
بازنگری دستورالعمل های مرتبط با جامعه هدف 
هستیم. رئیس مرکز دانش پژوهان و تشکل های 
ش��اهد و ایثارگر به دیگر خدمات قابل ارائه برای 
جامعه هدف خود اشاره و تصریح کرد: به دنبال 
صدور کارت شناس��ایی برای نخب��گان ایثارگر 
هستیم تا خدمات یکسان به تمام آنان ارائه شود. 

 وی درب��اره آمار نخبه های ایثارگ��ر توضیح داد:
8 هزار و 122 نفر از اعضای مرکز دانش پژوهان 
هستند که تمام آنها را نخبگان ایثارگر تشکیل 
می دهند از این تع��داد 2 هزار و 77۵ نفر خانم 
و ۵ هزار و ۳۴7 نفر مرد هستند. کمره ای افزود: 
سال گذش��ته کل دستاورد 
 نخب��گان ایثارگ��ر بال��غ بر
۳ هزار و ۵۴8 دستاورد بوده 
است و به طور کلی در ۳ سال 
اخیر میزان دستاورد جامعه 
هدف 1۰ هزار و 822 مورد 
بوده است. وی افزود: 2 هزار و ۶۰7 مقاله توسط 
نخبگان ایثارگر تدوین شده است که بیشتر آنها 
در مجلات معتبر بین المللی به چاپ رسیده است. 
رئیس مرکز دانش پژوهان و تشکل های شاهد و 
ایثارگ��ر به ثب��ت 7۴ اختراع از س��وی نخبگان 
ایثارگر اش��اره و تصریح کرد: ع��لاوه بر اختراع، 
نخبگان م��ا ۴۶۰ کتاب تدوین کردند که از این 
تع��داد ۴۳۰ کتاب تالیف هیات های علمی  بوده 
و به عنوان کتب دانش��گاهی تدریس می ش��ود. 
کمره ای به س��ایر موفقیت های نخبگان ایثارگر 
اش��اره کرد و گفت: 1۳ نفر از دانشجویان نمونه 
 جزو نخبگان ایثارگر هستند، علاوه بر این 7 نفر
 از مدال آوران مس��ابقات جهانی هم جزو جامعه 

هدف ما به شمار می آیند.

ایثارسلامت


